
Zápis ze zasedání AS FaVU VUT v Brně ze dne 21. 9. 2011

přítomni: MgA. Čeněk, MgA. Hrůza, prof. Ruller, ak. mál. Lahoda, Mgr. et MgA. Lungová,
BcA. Soudková

omluveni: PhDr. Chamonikolasová, David Vašina,

nepřítomni: BcA. Filip Smetana, Ondřej Merta,
hosté: MgA. Hlavenka, doc. Kocman, MgA. Dub, MgA. Houser, Ing. Krnáč

Program jednání:
1. Schválení programu, MgA. Lungová;

2. Slib senátorky PhDr. Chamonikoly, Ph.D.;

3. Volba předsedy a místopředsedy AS FaVU VUT v Brně, MgA. Lungová;

4. Doplnění ekonomické a legislativní komise AS FaVU VUT v Brně, MgA. Lungová;

5. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU VUT v Brně 11.7. 2011, MgA. Lungová;

6. Hospodaření FaVU VUT v Brně, Ing. Krnáč;

7. Zpráva o činnosti FaVU VUT v Brně, MgA. Houser;

8. Výroční zpráva o činnosti FaVU VUT v Brně za r. 2010; MgA. Houser, MgA. Lungová;

9. Výroční zpráva o hospodaření FaVU VUT v Brně za r. 2010, MgA. Houser, Ing. Krnáč,

MgA.Lungová;

10. Počet odučených hodin v rámci úvazků - MgA. Lungová, přizvat prof. Horáčka a

PhDr.Chamonikolu;

11. Předložení předpisů k habilitačním a profesorským řízením, MgA. Houser;

12. Zpráva z AS VUT v Brně - MgA. Dub, PhDr. Chamonikola, ak. mál. Lahoda;

13. Vedení archivu senátu AS FaVU, MgA. Lungová;

14. Archivace klauzurních zkoušek, MgA. Lungová;

15. Směrnice děkana o podmínkách přij. řízení do dr. stupně studia na r. 2012/2013, prof. Horáček

16. Volební a jednací řád AS FaVU VUT v Brně, MgA. Lungová;

17. Stanovení následujícího termínu zasedání AS FaVU, MgA. Lungová;

18. Schválení programu následujícího zasedání, MgA. Lungová;

19. Odměny pro členy AS FaVU VUT v Brně, MgA. Lungová;

20. Různé: volby do AS VUT v Brně - a. fakultní volební komise, harmonogram voleb (MgA. Lungová)

b. náhrada stromů na zahradě FaVU VUT v Brně, Rybářská úl.

c. informace zjednání Umělecké rady, MgA. Houser

d. zřízení kabinetu Papír a kniha, MgA. Houser

1. Schválení programu, senátorka Lungová.



diskuze o změně programu, senátorka Lungová informovala senátory o odstoupení prof.
Mainera z AS FaVU VUT, žádost podal písemně ke dni 12.9. 2011. Je tedy nutné povolat
náhradníka, posledním náhradník MgA. Tomáš Hlavenka, nutno zařadit slib senátora -
zůstává v bodu 2, neboť Dr. Chamonikola, rovněž náhradnice která má také skládat slib, je
nepřítomna. Slib bude skládat na příštím zasedání. Proběhla rovněž diskuse, zda je vhodné
organizovat na tomto zasedání volbu předsedy a místopředsedy AS FaVU, když na
následujícím zasedání přibude další potenciální kandidátka; senátorka Lungová navrhuje
přeřadit bod doplňujících členů komisí na příští zasedání; senátoři Čeněk a Ruller si
naproti tomu myslí, že ani na příštím zasedání senátu nebudou všichni opět přítomni,
situace se opakuje a stav, kdy je senát bez předsedy není vhodné prodlužovat. Mgr.
Lungová dále navrhuje předřadit bod volby do AS VUT z „různého" jako bod následující
hned po schválení zápisu z minulého zasedání a za něj doplnit bod „nominace kandidáta
FaVU do Rady vyš. škol," který bude následován zprávou děkana z umělecké rady.

Doc. Kocman před schválením programu informoval o doporučení vzniku Kabinetu knihy a papír
Uměleckou radou a žádá o přednostní hlasování o této problematice AS FaVU na stávajícím zasedání.
Senátoři konstatovali, že doposud nemají písemné podklady nutné k hlasování, především zápis ze
zasedání UR ani oficiální žádost děkana o schválení organizačních změn navržených UR, a nemohou
proto zatím o změnách hlasovat.
Odešel doc. Kocman.

Senátoři hlasovali o vyjmutí bodu 3 ze stávajícího programu - volba předsedy a místopředsedy AS
FaVU.

Hlasování: pro (1), proti (5), zdržel se (0), bod 3 - volba předsedy a místopředsedy proběhne na
stávajícím zasedání.

Senátoři hlasovali o dalších změnách programu, navržených na začátku zasedání senátorkou
Lungovou (vyjma již odhlasovaného bodu 3)
Program schválen v navrhovaném upraveném pořadí:

1. Schválení prograrftu
2. Slib senátora MgA. Tomáše Hlavenky
3. Volba předsedy a místopředsedy AS FaVU VUT
4. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT z 11.7.2011
5. Volby do AS VUT
6. Rada vysokých škol - nominace kandidáta (diskuse)

Další pořadí bodů zůstává nezměněno
Hlasování: Pro - 6, proti - O, zdržel se - O, program ve znění navrhovaných změn schválen

2. Slib nového senátora MgA. Tomáše Hlavenky.
MgA. Tomáš Hlavenka, poslední náhradník z voleb do AS FavU v r. 2009 za posledního
odstoupivšího senátora prof. Mainera, nahlas přečetl slib senátora, stvrdil jej podpisem a stal se tak
právoplatným senátorem AS FaVU.

3. Volba předsedy a místopředsedy AS FaVU.
Usnesení: Senátoři nominovali volební komisi pro volbu předsedy a místopředsedy AS FaVU ve
složení senátor Hrůza, Čeněk, Ruller. Senátoři hlasovali o komisi:
Hlasování: pro 5, proti O, zdrželi se 2, usnesení schváleno. Komise ve složení senátor Hrůza, Čeněk,
Ruller byla zvolena.

Volební komise ve složení MgA. Hrůza, MgA. Čeněk a prof. Ruler byli zajištěni k volbě předsedy a
místopředsedy AS FaVU. Z volitelných kandidátů na post předsedy AS FaVU VUT - všichni
přítomni - (komora akademických pracovníků - senátoři Čeněk, Hrůza, Lahoda, Hlavenka, Ruller,
Lungová) s kandidaturou souhlasí pouze senátorka Lungová. Komise stanovila podobu a způsob



úpravy volebního lístku, zajistila podmínky pro tajnou volbu a vydala přítomným senátorům hlasovací
lístky. Volební komise lístky sečetla a konstatovala:
Počet vydaných lístků: 7, počet odevzdaných a sečtených platných lístků:?, počet hlasů pro B.
Lungovou: 6, zdržel se:l.
Předsedou AS FaVU byla tajným hlasováním zvolena Mgr. et. MgA. Barbora Lungová a tím přestává
být místopředsedou AS FAVU VUT, jelikož z povahy obou funkcí jsou tyto navzájem neslučitelné.
Volební komise stvrzuje organizaci a závěry volby předsedy AS FaVU VUT svými podpisy na konci
tohoto zápisu.

S funkcí místopředsedy AS FaVU žádný z diskutovaných kandidátů (senátor Čeněk, senátor Ruller)
nesouhlasí.
Volba místopředsedy bude tedy na programu dalšího jednání AS FAVU.

4. Zápis z jednání AS FaVU z 11. 7. 2011
Z jednání odešla senátorka Soudková.
Senátor Čeněk žádá opravit zápis z usnesení v bodě 6, odrážka druhá: vypustit čísla článků a bodů,
protože tak, jak byly v zápise posléze doplněny, neodpovídají prodiskutované směrnici, ke které
referoval.

Hlasování: pro 5, proti O, zdržel se 1.

Senátor Ruller informoval senátory o tom, že ještě před verifikací zápisu žádal o zapracování změn,
měl málo času na revizi dokumentu, žádá tedy o zapracování změn nyní, navrhované změny přečetl,
jedná se o změny v bodě 5 zápisu z 11. 7. , změny vyznačeny tučně (pozn. zap.):

- prof. Ruller- nebude o rozpočtu na r. 2011 hlasovat, materiál obdržel v průběhu zasedání AS FaVU VUT v Brně po složení slibu senátora

- MgA. Čeněk - upozorňuje na nesouhlasné položky ve dvou částech tabulkové části rozpočtu

- prof. Ruller - žádá zodpovědět otázku z jaké části rozpočtu na kabinety bude hrazena např. mzda MgA. Suchánka, když audiostudio má
v rozpočtu O

• MgA. Čeněk objasnil, že jsou mzdy vykazovány zvlášť mimo rozpočty ateliérů kabinetů atp.
- prof. Ruller - uvedl, že se v dřívějších dobách schvalovaly mzda tak, že byla ke schválení předložena struktura fakulty s velikostí úvazků, nyní
není jasné jak je to v kabinetech a KTDU

• MgA. Houser opakovaně sdělil, že velikost úvazků na základě doporučení vedoucího
personálního oddělení a právníků nebude sdělovat, u malých pracovišť, kterým FaVU je se nedoporučuje

zveřejňovat pracovní pozice s velikostí úvazku ani v případech sdělení skutečností bez jména

- prof. Ruller - zánik nebo vznik pracovních míst je v těchto případech změna struktury a je nutné diskutovat na umělecké radě a schvalovat
v AS, např. místo doc. Kocmana, se kterým se musí počítat v rozpočtu. Poskytnutí těchto údajů senátu není „zveřejnění".

• Ing. Kmáč - původní návrh rozpočtu byl zpracován k datu schválení rozpočtu VUT v Brně s rozpadem na jednotlivé
fakulty. V současně předkládaném znění jsou zohledněny změny, které se začínají projevovat až po 1. 6. 2011 - např. rozdíly
mezi přicházejícími a odcházejícími pedagogickými pracovníky, rozdíly v KTDU, rozpočet tyto změny předjímá. MgA.
Houser - náklady na mzdy budou od 07/2011 nižší než v předcházejícím období. Výše úvazků na základě diskuzí s právníky a
úředníky rektorátu sdělena nebudou.

- prof. Ruller - žádá o předložení struktury fakulty s počty úvazků, bez uvedení jmen, přesunutí úvazků v rámci fakulty se projevuje ve
struktuře, nejedná se o mapování osobních příplatků, odměn a výše mezd. Ptá se zda struktura platí do konce roku a případné změny
nastanou od 1. ledna ?

• MgA. Houser - struktura fakulty byla schválena na předcházejícím zasedání AS FaVU
•
• MgA. Houser-výše úvazků zveřejňována nebyla. V textu inzerátu výběrových řízení vr. 2011 byla

uvedena výše úvazků i doba nástupu do pracovního poměru
- prof. Ruller - v důsledku konkurzů skončilo pět pedagogů, kterým skončila smlouva když neprošli konkurzem, např. prof. Mainer, doc. Merta,
doc. Titlová, nebylo možné jim prodloužit smlouvu na dílčí úvazek, aby mohli působit v dr. stupni studia byť by nepůsobili v ateliéru?

• MgA. Houser-na prodlužování úvazků navrhovaným způsobem nemá fakulta finanční prostředky, problematiku
dr. stupně studia řeší prof. Horáček.

MgA. Lungová - v zápisech z KD a AS uvedeno, že ti ze školitelů, kterým nepokračuje práč. poměr na
fakultě a budou mít zájem vést svého doktoranda, bude jim umožněno dovést ho do konce studia, bez možnosti nadále
přijímat nové doktorandy.



- prof. Ruller - Pokud ví, byly jim nabídnuty pouze externí pracovní smlouvy, a nebylo možné, aby pokračovali jako interní zaměstnanci.
Proto žádá o vysvětlení na základě čeho byl s doc. Fajnorem, který také neabsolvoval konkurz, uzavřen práč. úvazek, doc. Fajorovi, podle
sdělení prof. Gabriela, končil práč. úvazek k 30. 6. 2011. MgA. Houser-doc. Fajnorbyl v loňském roce převeden pod AS1, který má svého

asistenta, vzhledem k výuce doc. Fajnora byl převeden pod KTDU, výuka byla plánována ve studijních plánech, úvazek byl
ponížen. Dále byl doc. Fajnor zařazen oborovou radou mezi školitele, proběhlo korespondenční hlasování, na základě něhož

členové oborové rady s výjimkou 1 hlasu se zařazením doc. Fajnora mezi školitele souhlasili. Opakovaně žádá smlouvu ve výši
0.1 pro prof Mainera. (vyjmuto prof. Rullerem)

- prof. Ruller nesouhlasí, požaduje, aby doc. Fajnor vyučoval psychologii externě a uvádí, že pokud by to bylo legální, prof.Mainer, doc.
Titlová a doc. Merta by nemuseli odcházet ze senátu a mohli mít podobný dílčí úvazek v KTDU

• MgA. Houser - rozpočet byl postaven na základě finančních prostředků pro r. 2011, nelze uzavírat pracovní smlouvy a
úvazky pro jmenované, když fakulta obdržela o 3,5 mil. Kč méně než v předchozích obdobích. Pro r. 2012 bude rozpočet
snížen dle rektora o dalších 10%.

- prof. Ruller trvá na tom, že doc. Fajnor je na místě KTDU bez vypsání výběrového řízení. Namítá, že smlouva vázaná na neabsolvovaný
konkurz nemohla být legálně prodloužena, místo bylo obsazeno novým pedagogem. Případná nová smlouva, bez výběrového řízení,
je v rozporu s předpisy a tudíž neplatná, měl by být externím spolupracovníkem

• MgA. Houser - doc. Fajnor zůstává akademickým pracovníkem fakulty. Na místa asistentů nebyla vypsána
výběrová řízení, smlouvy byly prodlouženy všem asistentům

• Ing. Kmáč upozornil na skutečnost, že za personální a mzdové otázky zodpovídá děkan, diskuze je nadbytečná.
- prof. Ruller- smlouva s doc. Fajnorem byla na vedení ateliéru, nikoli asistentská, byla dle slov děkana Gabriela uzavřena do 30. 6. 2011,
nebylo možné ji prodloužit, může být externím spolupracovníkem

- Mgr. Lungová - uvedla, že o uvedených skutečnostech by měl být AS FaVU informován. Dále uvedla, že prodloužená smlouva není
považována za smlouvu novou.

- prof. Ruller žádá doplnit do požadavků senátu k upřesnění rozpočtu metodiku rozdělení fm. prostředků pro kabinety

• MgA. Houser-metodika nebyla stanovena dle sdělení předchozího děkana prof.Gabriela ani v uplynulém
období.

Senátoři hlasovali o zapracování změn přečtených senátorem Rullerem
Hlasování: pro 5, proti O, zdržel se 1. Zápis schválen ve znění požadovaných upřesnění.

5. Volby do AS VUT, Mgr. Lungová
Předseda leg. komise Lungová konstatuje, že nesvolala včas AS FaVU kvůli vyhlášení podrobných
pokynů pro volby do AS VUT v rámci fakulty - byla promeškána třicetidenní lhůta, do které musí
fakultní senát (dle Statutu VUT) pokyny vyhlásit. Situaci již konzultovala s předsedkyní volební
komise VUT RnDr. Krupkovou, která navrhuje následující postup - AS FaVU požádá AS VUT o
náhradní termín voleb, ten bude schválen, AS FaVU poté vydá volební pokyny včetně dat volen
závazných pro FaVU VUT. Mgr. Lungová navrhuje 7.a 8.11. 2011. Senátoři proti tomuto postupu
nemají námitky. Mgr. Lungová dále informovala senátory o nutnosti zvolení fakultní volební komise,
která bude volby do AS VUT administrovat. Senátoři navrhují MgA. Hrůzu a MgA. Hlavenku, kteří
předběžně s nominací souhlasí, dále jsou navrhováni asistenti ateliérů MgA. Ríčný, MgA. Korbička a
MgA. Medek.
Usnesení: Senátoři potenciální komisaře do příštího jednání osloví, o kandidátech, kteří s nominací
souhlasí, bude AS FaVU hlasovat na příštím zasedání.
Hlasování: pro 5, proti O, zdržel se 1. Usnesení schváleno.

6. Nominace kandidáta do Rady vysokých škol za FaVU, Mgr. Lungová.
AS FaVU byl prostřednictvím AS VUT požádán o nominování kandidáta do Rady vysokých
škol za vlastní fakultu. Jméno kandidáta je nutno sdělit nejpozději do 7.10. Proběhla krátká
diskuse o zástupcích, kteří v tomto orgánu doposud FaVU reprezentovali. Senátoři do příštího
zasedání osloví potenciální kandidáty a pozvou je na příští zasedání, kde o jejich nominaci
budou hlasovat.

Senátoři avizují, že budou muset odejít ze zasedání vzhledem k ateliérovým schůzkám. Mgr. Lungová
proto navrhuje předřazení bodu - stanovení následujícího zasedání AS FaVU.
Usnesení: AS FaVU se sejde 29.9. v 9.00



Hlasování: pro 5, proti O, zdržel se 1. Usnesení schváleno.

Najednání se dostavil se děkan MgA. Houser a tajemník ing. Krnáč, vrátila se senátorka Soudková a
dostavil se prof. Horáček.

7. Hospodaření FaVU VUT v Brně, ing. Krnáč.
Tajemník FaVU ing. Krnáč seznámil senátory se stavem čerpání financí ke konci srpna. Do výnosů
přibylo 378 tis. Senátor Ruller vznesl dotaz k čerpání mezd na úroveň 75%. Tajemník a děkan
senátory ubezpečili, že výdaje lze pokrýt z jiných fondů, číslo je vyšší, neboť bylo nutné proplacení
dovolených zaměstnanců, kteří neuspěli v konkurzech.
Dále má ing. Krnáč výtky vůči čerpání grantů, rozvojové projekty jsou k dnešnímu datu čerpány do

výše 43,30%, FRVŠ do výše 31,76%. Děkan upozorňuje na možné kontroly projektů, upozorňuje
pedagogy, kteří granty čerpají, aby se drželi struktury rozpočtů, v případě, že finance nebudou
utraceny adekvátně, budou se vracet.

8. Zpráva o činnosti FaVU, MgA. Houser
Děkan MgA. Houser předkládá AS FaVU VUT Řád habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem

na Fakultě výtvarných umění VUT v Brně - žádost příloha č. l zápisu.

Usnesení: AS FaVU VUT směrnici přijímá ve standardní předkládací lhůtě.
Hlasování: Pro - 7, proti - O, zdržel se - 0.

Dále děkan informoval As FaVU o setkání umělecké rady ze 16.9.2011, kdy UR doporučila ke
schválení změny organizační struktury navrhované děkanem v následujícím znění (příloha č. 2):
a) Změna názvu Ateliéru grafický design na Ateliér grafického designu l a Ateliéru papír a
kniha na Ateliér grafického designu 2, MgA. Houser
b) Změna názvu Ateliéru grafika na Ateliér kresby a grafiky, MgA. Houser
c) Zřízení Kabinetu papír a kniha, MgA. Houser
d) Zrušení Ateliéru kresba, MgA. Houser
e) Zrušení Kabinetu grafiky, MgA. Houser
f) Sloučení Kabinetu audio a Kabinetu video na Kabinet audio-video, MgA. Houser
g) Předmět večerní kresba, kurzy večerní kresby pro veřejnost, letní kurzy pro veřejnost -
začlenění v organizační struktuře pod KTDU, MgA.Houser
h) Zřízení pracovní pozice projektového manažera, MgA. Houser

Senátoři o navrhovaných změnách jednali, o většině z nich bylo diskutováno dokonce již při
předchozích zasedáních AS FaVU VUT v Brně.

Usnesení: AS FaVU bere na vědomí návrh organizačních změn v týdenní zkrácené předkládací lhůtě.
Hlasování: pro - 5, proti - O, zdržel se - 2. Usnesení schváleno.

Body 9-20 vyjma bodu 17 nebyly projednány z důvodu časové tísně senátorů (ateliérové konzultační
hodiny).



s
17. Stanovení příštího termínu bylo projednáno již mezi body 6 a 7 v souvislosti s předjednáním
přítomnosti potenciálních kandidátů do fakultní volební komise, do Rady vysokých škol a nové
budoucí senátorky.
Usnesení: AS FaVU se sejde 29.9. v 9.00 hod.

(Hlasování: pro 5, proti O, zdržel se 1. Usnesení schváleno.)

Zapsal: Filip Čeněk a Barbora Lungová

Verifikovala: Barbora Lungová, předseda ^S EaVU VUT v Brně
Dne 20 > £ť ?-'l}^1 _ CX°<^ ' ̂  -? X

Volební komise pro volbu předsedy a místopředsedy AS FaVU VUT v Brně, viz bod 3

Tomáš Ruller
Tomáš Hrůza
Filip Čeněk C *̂—^A~


